
Til Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 
  
”Slagelse ŵodelleŶ” har optaget udvalget i deŶ seŶeste tid. 
Derfor fremsendes kopi af Danmarks Sportsfiskerforbunds høringssvar til Slagelse Kommunes aktuelle 
spildevandsplan. 
  
Lokale lyst- og Sportsfiskerorganisationer afbrød i efteråret 2018 samarbejdet med Slagelse Kommune og 
har vurderet at det ikke mere er lønsomt at videreføre det ellers over 70 år gamle udsætningsarbejde af 
ørreder i kommunens vandløb - herunder Tude Å, der regnes for det vandløb der har det største potentiale 
for ørreder på Sjælland. 
  
Grunden er at kommunen ikke leverer de indsatser, som er nødvendige for at kommunens vandløb kan 
fungerer som levesteder for fisk. 
Det gælder forkert vandløbsvedligeholdelse, manglende spildevandsrensning og ukontrollerede 
udledninger af urenset overfladevand. 
Det sidste, som fik lokale ildsjæle til at give op, var en byrådsbeslutning der betyder at et det store 
kvælstofprojekt fra VaŶdplaŶ 1 ”Tude Å geŶŶeŵ VejlerŶe” tilrettelægges på eŶ ŵåde, der reducerer 
ørredbestanden med hele 25 %. 
Ørredbestanden er allerede reduceret til langt under 14 % i forhold til potentialet. 
  
Alt i alt en katastrofe i en tid, hvor vi arbejder med Vandplaner, Vandråd og ny miljømål, der skulle sikre at 
de fine intentioner i Vandrammedirektivet fører os frem til et bedre vandmiljø til gavn for det rekreative 
fiskeri. 
  
  
Vedhæfter: 
Pressemeddelelse 20180930.pdf 
DSF SK Høringssvar Spildevandsplan 2019 190122v1.pdf 
  
  
De bedste hilsner 
Per Christensen 
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